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Aan de leden van de commissie 

Sociaal Domein 

Onderwerp: Commissievragen over de rapportage 'Jongeren op Gezond Gewicht (JOGG)'. 

Huizen: 2 mei 2023 Uw brief van: 17 april 2023 Nummer: 2.279840 

D. 1509596 

Uw kenmerk: Bijlagen: - 

Bij beantwoording van deze brief, graag datum, nummeren onderwerp vermelden. 

Geachte leden van de commissie sociaal domein, 

Op 17 april 2023 heeft mevrouw Terlouw van de Christenunie commissievragen gesteld over de 
JOGG-rapportage 2022, met het verzoek deze schriftelijk te beantwoorden. 

Onderstaand leest u de door Christenunie gestelde vragen en de antwoorden daarop. 

Bij de ingekomen stukken op de agenda voorde raadsvergadering van 13 april jl. stond een 
rapportage over JOGG 2022. Daaraan toegevoegd was een rapport/voorstel over KnGG. De JOGG-
rapportage gaat over een belangrijk onderwerp: jongeren op gezond gewicht, en signaleert een 
ontwikkeling die reden tot zorg geeft: overgewicht onder kinderen en jongeren stijgt in Huizen 
explosief. Als Christen Unie Huizen menen we dat de JOGG-aanpak belangrijk is voor het 
gezondheids- en preventiebeleid in Huizen. De rapportage geeft aan dat de problematiek vaak 
meervoudig is, maar dat een samenhangend vangnet voor de aanpak van de problematiek in Huizen 
ontbreekt. Daarnaast signaleert het rapport dat er mogelijkheden zijn de JOGG-aanpak in Huizen 
beter in te zetten. 

Vraag 1 
Bent u het met ons eens dat de JOGG aanpak een zeer nuttige aanpak bij overgewicht is, omdat het 
op meerdere thema's inzet? 

Antwoord 
Ja, dat zijn wij met u eens. 

Vraag 2. 
De rapportage geeft aan dat in Huizen de samenhang tussen die verschillende thema's ontbreekt. 
Kunt u aangeven waar de knelpunten precies zitten, en hoe we ervoor kunnen zorgen dat een 
samenhangend vangnet tot stand komt? 

Vraag 3. 
Het rapport signaleert wat betreft de samenwerking met de gemeente de wens dat de gemeente meer 
regie voert op de JOGG aanpak en actief bijdraagt. Wat gaat u doen met die wensen? 
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Antwoord vraag 2 en 3 
De regierol van de gemeente ligt nu en in de toekomst -via de doorontwikkeling van het 
preventieakkoord binnen de brede SPUK - op het verbinden van de JOGG inzet met andere 
onderdelen van gezondheids- en sportbeleid en het beleid sociaal domein. In de kerngroep 
preventieakkoord' waar de gemeente voorzitter van is, worden de verschillende activiteiten besproken 
en komt de samenhang aan de orde. In de brede SPUK-aanvraag zal de samenhang tussen de 
verschillende onderdelen en thema's nadrukkelijk worden uitgewerkt en ook worden toegelicht hoe de 
gemeente de regie voert op deze samenhang. 

De JOGG-regisseur heeft daarnaast de opdracht om in de uitvoering het netwerk met verschillende 
uitvoerders op te bouwen en te onderhouden. In de opdracht is verwoord dat `de buurtsportcoach 
JOGG' als een spin in het web zorgt voor de inhoudelijke verankering van JOGG in bijvoorbeeld de 
Sportieve- en Gezonde School, de kinderopvang, het voortgezet onderprijs en de verschillende 
wijkgerichte onderdelen van Sportief Huizen onder het motto 'Samen Gezond'. Op deze wijze werkt 
JOGG verbindend binnen het uitvoeringsprogramma voor de buurtsportcoach. 

Vraag 4. 
Een van de mogelijkheden om JOGG nog beter neer te zetten is het aantrekken van een 
buurtsportcoach met profiel `lifestyle'. Hoe kijkt u daartegen aan? 

Antwoord 
Wij vinden dit een positieve ontwikkeling omdat een buurtsportcoach met dit profiel de schakel kan zijn 
tussen inwoners en professionals van zorgpartijen in de wijk, zoals huisartsen, diëtisten, fysio-
therapeuten, leefstijlcoaches en praktijkondersteuner huisartsen (POH) en de onderwijsinstellingen en 
nemen deze suggestie mee in toekomstige opdrachten. 

Vraag 5 
Omdat de problematiek in Huizen van kinderen met (ernstig) overgewicht explosief stijgt, is de JOGG-
aanpak alleen niet voldoende, zo lezen wij. KnGG (Kinderen naar Gezonder Gewicht) is een 
specifieke aanpak voor dit probleem. Wat gaat u doen met het voorstel om in Huizen als pilot-
gemeente aan de slag te gaan met KnGG? 

Antwoord 
We zijn op dit moment, samen met de regio, aan het kijken op welke wijze we invulling kunnen geven 
aan de KnGG. Aan de kerngroep preventieakkoord Huizen is een adviesvercoek gedaan om de 
ingediende offerte te beoordelen. Bij een positief advies zullen de aanloop- en opstartfase worden 
gefinancierd door de beschikbaar gestelde middelen vanuit het Rijk voor het preventieakkoord. 
Het vervolgtraject zal moeten worden meegenomen in de integrale SPUK-aanvraag die in juni in de 
commissie Sociaal Domein wordt besproken. 

Vraag 6. 
Vanuit JOGG landelijk is er een afspraak dat er wekelijks 4 uur ambtelijke ondersteuning moet zijn. In 
Huizen is deze ondersteuning er niet, zo lezen wij. 
a) Kunt u aangeven waarom dat zo is, en of dat voor komend jaar en de jaren daarna wel het geval 

is? 

b) Als de ambtelijke ondersteuning niet mogelijk is voor komende tijd, dan zou een oplossing kunnen 
zijn om die kennis in te kopen via JOGG landelijk. Gaat u van die mogelijkheid gebruik maken en 
waarom wel of niet? 

Antwoord 
a) In de overeenkomst tussen Stichting JOGG landelijk en de gemeente Huizen is opgenomen: 'De 

gemeente Huizen behoudt de regie over de lokale JOGG-aanpak en stelt gelijktijdig met, dan wel 
direct na ondertekening van deze samenwerkingsovereenkomst hiervoor een JOGG-regisseur of 
in het kader van een regionale samenwerking een regiocoárdinator aan'. 

Deelnemers: Jeugd en Gezin, JOGG-regisseur, Sportplatform Huizen, Wijkgezondheidscentra 
Huizen, GGD, Sportadviesgroep Huizen, zorgverzekeraar Univé en Versa Welzijn 
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Wij hebben voorde eerste helft van 2023 de JOGG-regisseur opdracht gegeven om, op basis van 

het collegebesluit vooruitlopend op de beschikbare Rijksmiddelen, vanuit het collegeprogramma 
tenminste 240 uurz in te zetten. Binnen het takenpakket van de beleidsadviseurs sociaal domein is 
er ruimte en aandacht voorde JOGG-ondersteuning al is door de werkdruk en wisseling van 
personeel niet altijd sprake geweest van een gemiddelde besteding van 4 uur per week, maar is 
altijd voldoende ruimte geboden om met elkaar af te stemmen. De JOGG-regisseur en/of de 
JOGG-regiocobrdinator en beleidsmedewerkers vormen samen het lokale JOGG-team die 
structureel met elkaar contact hebben en lopende zaken met elkaar bespreken. 

b) We zijn niet voornemens om extra in te kopen en zullen in de ambtelijke ondersteuning, als 
onderdeel van de brede SPUK-aanvraag, hiervoor de noodzakelijke capaciteit beschikbaar 

stellen. 

Vraag 7. 
De rapportage meldt dat het nodig en gebruikelijk is dat er een bescheiden werkbudget is voor de 
JOGG aanpak. In de ons omringende gemeenten is dat er, maar in Huizen niet. Wat is de reden dat er 
in Huizen geen werkbudget is? 

Antwoord 

Hiervoor is in het kader van het preventieakkoord geld vrijgemaakt, concreet terug te zien bij het 

speerpunt Fitgaaf. Bij de kerngroep preventieakkoord, waar de JOGG- regisseur deel van uit maakt, is 

meerdere keren de vraag uitgezet of er nog behoefte is aan middelen/extra inzet voor projecten. Hier 

is tot nu toe geen gebruik van gemaakt. We zullen dit nogmaals onder de aandacht brengen. 

Vraag 8 
Gaat u alsnog in de komende begroting ruimte reserveren voor een werkbudget voor JOGG, of gelden 
vanuit SPUK, GALA, of het lokaal preventieakkoord hiervoor toewijzen? 

Antwoord 
We zullen in de definitieve SPUK-aanvraag met deze wens rekening houden. 

Vraa 9 
Wij begrepen dat ervan af begin 2023 een nieuw uitvoeringsplan JOGG door de gemeente opgesteld 
moet zijn. Kunt u aangeven wat de belangrijkste speerpunten van dit nieuwe plan zijn? 

Antwoord 

De belangrijkste speerpunten 2023 zijn: 
1. Implementatie 'Kind naar Gezond Gewicht'; 
2. Algemene preventie; voorlichtingen, smaaklessen, 'train the trainer', projecten op scholen (Fitgaaf, 

Nijntje Bewegen en Huizermaat); 

3. Meer sturing en betrokken- en bekendheid voor thema's als preventie/gezonde leefstijl op politiek-
bestuurlijkvlak; 

4. Verzorgen van opleidingen voor partners, buurtsportcoaches en andere betrokkenen op thema 
preventie voor jongeren; 

5. Aanpak overgewicht leerlingen 2e klas voortgezet onderwijs; 
6. Aanpak op thema's: `body shaming', 'motoriek', 'mediawijsheid' en ondergewicht. 

Tot slot 

Op 24 april jl. heeft er een ambtelijk overleg plaatsgevonden tussen onze accounthouder van JOGG 

Nederland, onze lokale JOGG-regisseur en de ambtelijke beleidsmedewerkers sport en gezondheid 

en kijken we met vertrouwen uit naar een verdere samenwerking. 

z De inzet van uren is voorde eerste zes maanden van 2023 gebaseerd op 50%van de opdracht voor 2022 met 
een correctiefactor van 75% (1/2 jaar x 640 uur (inzet 2022) x 75°/o= 240 uur). 
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Betreft: Commissievragen JOGG rapportage 
 
 
 
Datum: 17 april 2023 
 
 
 
Geacht college, 
 
Bij de ingekomen stukken op de agenda voor de raadsvergadering van 13 april jl. stond een 
rapportage over JOGG 2022. Daaraan toegevoegd was eveneens een rapport/voorstel over KnGG. De 
JOGG rapportage gaat over een belangrijk onderwerp: jongeren op gezond gewicht, en signaleert 
een ontwikkeling die reden tot zorg geeft: overgewicht onder kinderen en jongeren stijgt in Huizen 
explosief. Als ChristenUnie Huizen menen we dat de JOGG aanpak belangrijk is voor het gezondheids- 
en preventiebeleid in Huizen. De rapportage geeft aan dat de problematiek vaak meervoudig is, maar 
dat een samenhangend vangnet voor de aanpak van de problematiek in Huizen ontbreekt. Daarnaast 
signaleert het rapport dat er mogelijkheden zijn de JOGG aanpak in Huizen beter in te zetten. 
Daarom de volgende vragen: 
 

1. Bent u het met ons eens dat de JOGG aanpak een zeer nuttige aanpak bij overgewicht is, 
omdat het op meerdere thema’s inzet?  

2. De rapportage geeft aan dat in Huizen de samenhang tussen die verschillende thema’s 
ontbreekt. Kunt u aangeven waar de knelpunten precies zitten, en hoe we ervoor kunnen 
zorgen dat een samenhangend vangnet tot stand komt?  

3. Het rapport signaleert wat betreft de samenwerking met de gemeente de wens dat de 
gemeente meer regie voert op de JOGG aanpak en actief bijdraagt. Wat gaat u doen met die 
wensen? 

4. Een van de mogelijkheden om JOGG nog beter neer te zetten is het aantrekken van een 
buurtsportcoach met profiel ‘lifestyle’. Hoe kijkt u daartegen aan? 

5. Omdat de problematiek in Huizen van kinderen met (ernstig) overgewicht explosief stijgt, is 
de JOGG aanpak alleen niet voldoende, zo lezen wij. KnGG (Kinderen naar Gezonder 
Gewicht) is een specifieke aanpak voor dit probleem. Wat gaat u doen met het voorstel om 
in Huizen als pilotgemeente aan de slag te gaan met KnGG? 

 
Middelen 

1. Vanuit JOGG landelijk is er een afspraak dat er wekelijks 4 uur ambtelijke ondersteuning 
moet zijn. In Huizen is deze ondersteuning er niet, zo lezen wij.  

a. Kunt u aangeven waarom dat zo is, en of dat voor komend jaar en de jaren daarna 
wel het geval is?  

b. Als de ambtelijke ondersteuning niet mogelijk is voor komende tijd, dan zou een 
oplossing kunnen zijn om die kennis in te kopen via JOGG landelijk. Gaat u van die 
mogelijkheid gebruik maken en waarom wel of niet? 

2. De rapportage meldt dat het nodig en gebruikelijk is dat er een bescheiden werkbudget is 
voor de JOGG aanpak. In de ons omringende gemeenten is dat er, maar in Huizen niet. Wat is 
de reden dat er in Huizen geen werkbudget is?  



3. Gaat u alsnog in de komende begroting ruimte reserveren voor een werkbudget voor JOGG, 
of gelden vanuit SPUK, GALA, of het lokaal preventieakkoord hiervoor toewijzen? 

4. Wij begrepen dat er vanaf begin 2023 een nieuw uitvoeringsplan JOGG door de gemeente 
opgesteld moet zijn. Kunt u aangeven wat de belangrijkste speerpunten van dit nieuwe plan 
zijn? 

 
We zien de beantwoording van de vragen graag schriftelijk voor de commissievergadering Sociaal 
Domein van 9 mei 2023 graag tegemoet. Mocht dat niet mogelijk zijn, dan graag mondelinge 
beantwoording in de commissievergadering zelf.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
Marijke Terlouw 
ChristenUnie Huizen 


